



Glendon Journal of International Studies (GJIS), Volume 9:

Dear Readers,

On behalf of the editorial and reviewing board, I am proud to present volume nine of the Glendon Journal of International Studies (GJIS). This volume highlights the interdisciplinary nature of International Studies as it provides insightful assessments on migration, economics, politics, law, culture, and health on both the national and international stage. The GJIS received a great number of submissions this year, and after a rigorous double blind peer review process, seven of the best articles were selected for publication.

The first article, “Export-Processing Zones in the Global Economy: An Alternative Perspective,” by Neena Sethi, examines the structures and relations of power that create and reproduce Export-Processing Zones (EPZs) within the global economy to demonstrate that EPZs are incapable of poverty reduction and only benefit to the transnational capitalist class. Sethi’s article echoes the second article, “Fizzy Sentiments: Coca-Cola and the Global Culture Industry,” by Tania Jabbar. In this article, the author explores how the global cultural industry shapes people’s behaviours, perspectives and values. Looking more specifically at Coca-Cola, Jabbar examines how this brand manipulates human needs.

Shifting gears, the third article, “L’extrême droite au Parlement européen: Que l’expression d’un mécontentement?” by Éric Desrochers, examines the political consequences of the 2014 European Parliamentary election and frames the rise of the far-right as an expression of the dissatisfaction of Europeans towards the institutions and vision of the European Union. The method employed by Desrochers is similar to the one of Phillip Wolfgang Pymm in the next article entitled “ ‘Un géant sans bras ni jambes’: Une critique sur la Cour Pénale Internationale,” as they both attempt to uncover some unobservable explanations to contemporary international dynamics. In the case of Pymm, the focus is on International Criminal Court (ICC), of which the author provides the institution’s history, goals, and its surrounding political and legal issues to argue for some measures to ensure the ICC’s longevity and effectiveness.

In the last three articles, the emphasis is put on understanding contemporary developments in the field of international migrations. In “The De-Territorialisation of

Australia's Asylum Practices," Elizabeth Banerd, explores the surrounding social, political, and legal implications of Australia's offshore asylum processing practices. Drawing from Critical Border Studies, Banerd suggests that the de-territorialisation of asylum practices has strengthened the "discursive landscapes of power" faced by asylum seekers in and around Australia. Highlighting some inconsistencies between international norms and state practice, Banerd's analysis of the Australian case is followed by Tara Saberpor's look at Canada and healthcare services in the article entitled "Refugee and Asylum Seekers in Canada: Barriers To Health Care Services". In this article, the author analyzes the systemic barriers faced by refugees and asylum seekers in accessing health care services in Canada and the ways in which these barriers constitute a sustained structure of oppression in Canadian society towards this type of migrant. Going beyond the systemic barriers faced by newcomers, the last article, "Comment se construit l'identité des migrants à Singapour," Elizabeth Banerd studies the social implications of the migration model of the city-state to examine the impact of Singapore's migration model on the construction of a migrant's identity.

This space is dedicated to the entire GJIS team. To the reviewers and editors, I thank you for your efficiency, diligence, and commitment throughout this year long process. The dedication and hard work you have put forth has not only benefited the Journal but also current and future International Studies students, further solidifying the GJIS as the student-led bedrock of our program. To the authors, I thank you for your patience, and congratulate you on your publication. I am truly proud to be showcasing your academic brilliance, especially since it will give students and academics alike the opportunity to read, engage, and learn from your research. I would like to also express my deepest gratitude towards Jean Michel Montsion and Dany Savard, because without their unwavering support, guidance, and encouragement, the GJIS, as a whole, would not be possible. Last but not least, to you, the reader, I hope you enjoy reading volume nine as much as we did putting it together.

Sincerely,

Dorna Zaboli
Managing Editor
GJIS 2015-2016



Revue d'Études internationales de Glendon (REIG), Volume 9:

Chers lecteurs, chères lectrices,

Au nom du comité éditorial et de toute l'équipe, je suis fier de présenter le volume neuf de la Revue d'Études internationales de Glendon (REIG). Ce volume met en évidence le caractère interdisciplinaire des Études internationales car il présente des analyses pertinentes sur des questions migratoires, économiques, politiques, légales, culturelles et de la santé, tant à l'échelle nationale qu'internationale. Le REIG a reçu un grand nombre de demandes cette année, et après un processus rigoureux de révision anonyme des textes auprès d'un comité de lecture, les sept meilleurs articles ont été sélectionnés pour publication.

Le premier article, « Export-Processing Zones in the Global Economy: An Alternative Perspective, » par Neena Sethi, examine les structures et les relations de pouvoir qui créent et reproduisent les zones franches industrielles pour l'exportation au sein de l'économie mondiale afin de démontrer que ces zones sont incapables de réduire la pauvreté et ne bénéficient qu'à la classe capitaliste transnationale. L'article de Sethi rejoint le deuxième article, « Fizzy Sentiments: Coca-Cola and the Global Culture Industry » par Tania Jabbar. Dans celui-ci, l'auteure explore la façon dont l'industrie culturelle mondiale influence les comportements, perspectives et valeurs des gens. En se penchant sur le cas de Coca-Cola, Jabbar examine comment cette marque manipule la définition même de besoins humains.

D'une toute autre optique, le troisième article, « L'extrême droite au Parlement européen: Que l'expression d'un mécontentement? » par Éric Desrochers, examine les conséquences politiques des élections au Parlement européen de 2014 et fait valoir que la montée de l'extrême droite est l'expression de l'insatisfaction de la population européenne vis-à-vis les institutions et la vision du projet de l'Union Européenne. La méthode d'enquête de Desrochers est similaire à celle utilisée par Phillip Wolfgang Pymm dans l'article suivant intitulé « 'Un géant sans bras ni jambes': Une critique sur la Cour Pénale Internationale,» car les deux articles tentent d'offrir une analyse de dynamiques

internationales contemporaines qui va au-delà des phénomènes observables. Dans son analyse de la Cour Pénale Internationale (CPI), Pymm examine systématiquement l'histoire, les objectifs de cette institution et ses enjeux politiques et juridiques afin d'émettre certaines suggestions pour assurer la pérennité et l'efficacité de la CPI.

Les trois derniers articles mettent en valeur des développements spécifiques dans le domaine des migrations internationales. Dans « The De-Territorialisation of Australia's Asylum Practices,» Elizabeth Banerd, explore les implications sociales, politiques et juridiques entourant les pratiques de traitement de la demande d'asile au large des côtes de l'Australie. À la lumière de récents travaux en Études critiques des frontières, Banerd suggère que la dé-territorialisation des pratiques de demande d'asile a renforcé les «paysages discursifs de pouvoir» rencontrés par les demandeurs d'asile. Démontrant ainsi un certain manque de cohérence entre les normes internationales et les pratiques étatiques, l'analyse de Banerd du cas australien rejoint celle faite par Tara Saberpor dans son examen des services de santé canadiens pour les réfugiés et les demandeurs d'asile. Dans son article intitulé « Refugee and Asylum Seekers in Canada: Barriers To Health Care Services,» Saberpor analyse les obstacles auxquels font face les réfugiés et les demandeurs d'asile dans le domaine des services de soins de santé et démontre comment ces obstacles sont l'expression un système d'oppression envers ces groupes vulnérables. Allant au-delà des obstacles auxquels font face les nouveaux arrivants, Elizabeth Banerd présente, dans le dernier article intitulé « Comment se construit l'identité des migrants à Singapour, » les implications sociales du modèle de migration adopté par la cité-État afin de comprendre son impact dans la formation des identités migrantes.

Cet espace est dédié à l'équipe entière de la REIG. Aux auteurs et éditeurs, je vous remercie pour votre efficacité, votre diligence et votre engagement tout au long de ce long processus. Votre dévouement et votre travail acharné bénéficieront non seulement la revue, mais également les étudiants d'Études internationales présents et à venir. Par vos efforts, nous pouvons voir comment la REIG est un fondement étudiant significatif de notre programme. Aux auteurs, je vous remercie de votre patience et je vous félicite pour la publication de votre article. Je suis vraiment fière de présenter vos articles exceptionnels, car ils permettront aux étudiants et aux enseignants de les lire, les analyser, et d'apprendre de vos recherches. Je voudrais aussi exprimer ma plus profonde gratitude envers Jean Michel Montsion et Dany Savard, car sans leur soutien sans faille, la REIG ne serait pas possible. Enfin, aux lecteurs/lectrices, j'espère que vous apprécierez le volume neuf, tout autant que nous avons apprécié le créer.

Sincèrement,

Dorna Zaboli
Éditrice en chef
REIG 2015-2016